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Πρόγραμμα" 
0 Προγραμματισμός που ακολουθεί 
περιλαμβάνει τρία κεφάλαια. Το 
πρώτο αναφέρεται στους βασικούς 
στόχους που ήδη γνωρίζετε το δεύ
τερο αναφέρεται σε θέματα προ
γραμματισμού που είναι πλέον κα
θιερωμένα ή που έχουν μεταφερθεί 
από την προηγούμενη χρονιά, και το 
τρίτο Κεφάλαιο αναφέρεται σε προ
τάσεις του Δ.Σ. οι οποίες αποσκο
πούν στην διευκόλυνση και βελτίω
ση της συνεργασίας μεταξύ μας, κα
θώς και τον τρόπον επεξεργασίας 
των διαφόρων θεμάτων μας και ακό
μη στην προώθηση άλλων προβλη
μάτων που απαιτούν άμεσα λύση. 

Αρχίζουμε με την παράθεση των 
στόχων σε συγκε κριμένο χρονοδιά-
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πσμός1986 
γράμμα μέσα στο οποίο πρέπει να ε
πιδιωχθεί η επίτευξη τους. 

Α. Καταστατικό: Είναι γενική η πε
ποίθηση ότι το σημερινό καταστατι
κό πρέπει να τροποποιηθεί ή να αλ
λάξει σε 3 βασικές κατευθύνσεις: Τ 
Να γίνει δημοκρατικότερο 2) να επι 
τρέπει κάποια μορφή συνδικαλισμοί 
3) Να γίνει λειτουργικό, στα πλαίσιο 
μάλιστα της ανάπτυξης της Επαρ 
χίας. Αν θέλουμε, η επόμενη τακτι 
κή Γ. Συνέλευση (Φεβρουάριος 1987 
να γίνει με καινούργιο καταστατικό 
πρέπει να προβλέψουμε ειδικά μέ 
τρα ώστε 9 μήνες το αργότερο πρι\ 
από αυτή τη Γ.Σ. δηλαδή Ιούνιο '86 
να είναι έτοιμο το νέο καταστατικό 
να υποβληθεί στο Πρωτοδικείο. Ε 

πομένως πρέπει η τελευταία έκτα
κτη Γ.Σ. με το θέμα αυτό, να γίνει μέ
σα στο Μάη. Δηλαδή πρέπει να αρ
χίσουν αμέσως οι διαδικασίες της ε
πεξεργασίας. Προτείνουμε να γίνει 
μια προκαταρκτική συνάντηση της 
Επιτροπής καταστατικού, διευρυμέ
νης με τα μέλη του Δ.Σ. και όσα άλ
λα μέλη ενδιαφέρονται, ή έχουν 
προτάσεις πάνω στο θέμα, την Πέμ
πτη 10 Απριλίου ώρα 3.30 μ.μ. στην 
αίθουσα του Εθνικού Ιδρύματος Νε
ότητας (Ε.Ι.Ν.) Φιλελλήνων 9. Όσα 
μέλη θέλουν να βοηθήσουν αλλά 
δεν μπορούν ναρθούν στη συνάντη
ση να στείλουν γραπτά τις προτά
σεις τους που η επιτροπή στη συνέ
χεια θα αναλάβει να επεξεργαστεί. 

Β. Εθνικό Δίκτυο Βιβλιοθηκών 

Αποβλέπουμε στη δημιουργία ενός 
Δικτύου που θα ρυθμίζει Νομοθετι
κά, θέματα Οργανωτικά - Λειτουργι
κά - Οικονομικά και αποτελεσματικό
τητας των υπηρεσιών των Βιβλιοθη
κών. Πιστεύουμε πως η ολοκλήρω
ση της διαδικασίας για την τελική 
διατύπωση της πρότασης πρέπει να 
λήξει με τη σύγκληση έκτακτης Γ.Σ. 
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με μόνο θέμα το Ε.Δ.Β κατά τα τέλη 
του Απρίλη. Προτείνουμε στο μεσο
διάστημα να γίνει μια προκαταρκτι
κή συνάντηση στις 27 του Μάρτη, 
της ομάδας Δικτύου, του Δ.Σ., των 
μελών που θα έχουν να παρατηρή
σουν ή να προσθέσουν κάτι με βά
ση το προκαταρκτικό σχέδιο που 
πείρανε σήμερα από την ομάδα... 
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Στη συνάντηση αυτή θεωρούμε σκό
πιμο να καλεστούν εκπρόσωποι φο
ρέων ή υπηρεσιακοί παράγοντες 
προκειμένου να ενημερωθούν επί 
του θέματος και στη συνέχεια να 
τους ζητήσουμε να στηρίξουν το 
συγκεκριμένο σχέδιο. 0 περιορι
σμός του χρόνου επιβάλεται γιατί 
πρέπει να προλάβουμε τις εργασίες 
της αντίστοιχης ομάδας του Υπουρ
γείου Παιδείας και γιατί με μια δια
μορφωμένη πρόταση μπορούμε να 

) αρθρώσουμε προς τα έξω συγκεκρι
μένο λόγο. 

/ 

ι Γ. Εκπαίδευση 

Η Εκπαίδευση μαζί με την επαγγελ-
) ματική μας κατάσταση δίνουν το 

στίγμα του κλάδου μας. Αλληλένδε
τα και αλληλοεπηρεαζόμενα αποτε-

ι λούν μαζί το βασικότερο πρόβλημα 
5 μας, και συγχρόνως καθοριστικό πα-
) ράγοντα για την πορεία κάθε προ

γράμματος ανάπτυξης των βιβλίο-



θηκών, Ε.Δ.Β. και αναβάθμισης γε
νικά των υπηρεσιών τους. Το ση
μείωμα που η Επιτροπή Εκπαίδευ
σης σας μοίρασε αναπτύσει και ανα
λύει πολύπλευρα το θέμα. 
Το θεωρούμε εφικτό και προτείνου
με η Επιτροπή Εκπαίδευσης να 
I I 1 1 Ι / 

φροντίσει ώστε κατά τα τέλη Ιουνίου 
νθ\έχει μελετήσει και καταλήξει σε 

r / / 

συγκεκριμένη πρόταση, ώστε πριν 
περάσει το καλοκαίρι, η Ε.Ε.Β. να έ-
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χει οριστικοποιήσει μέσα απο μια έ
κτακτη Γ.Σ. τις θέσεις της για την εκ-
παίδευση. 
Ά λ λ α τώρα σημεία του προγραμμα
τισμού είναι δραστηριότητες που εί
ναι από χρόνια δρομολογημένες και 
κατά κάποιο τρόπο αυτονόητο. 

Θέματα Επαγγελματικής κατο
χύρωσης 

Προς αυτή την κατεύθυνση το Δ.Σ. 
θα κάνει, όπως γίνεται πάντα, κάθε 
απαραίτητη ενέργεια για την υπερά
σπιση και διεκδίκηση των δικαιωμά
των μας. Πέρα απ' αυτό όμως έχου
με τις ακόλουθες προτάσεις. Η μία 
αφορά τους εργαζόμενους: Πρέπει 
συνάδελφοι να ενδιαφερθούμε όλοι 
για την σύσταση των οργανισμών 
των υπηρεσιών μας και να φροντί
σουμε να συμπεριληφθούν θέσεις 
ΑΡ βιβλιοθηκάριων ή Τ.Ε. με το νέο 
βαθμολόγιο. 
Οι άνεργοι συνάδελφοι να πάνε να 
γραφτούν στον Ο.Α.Ε.Δ. Σήμερα εί
ναι γραμμένοι μόνο 7 και ο Ο.Α.Ε.Δ. 
συμπεραίνει διάφορα και τελευταία 
οι συνάδελφοι εργαζόμενοι στον Ι.Τ. 
είναι ανάγκη να γραφτούν και να ε
νισχύσουν το σωμματείο των ιδιωτι
κών γιατί έτσι θα καταφέρουμε να 
πετύχουμε μια συλλογική σύμβαση 
εργασίας. 

Συνέδριο Ένωσης 

Το Δ.Σ. αποφάσισε και προτείνει να 
μην πραγματοποιηθεί το 1986 Συνέ
δριο λαμβάνοντας υπ' όψη τη χρο
νοβόρα διαδικασία ενός συνεδρίου 
από τη μια μεριά και το επείγον των 
θεμάτων που έχει προγραμματίσει 
από την άλλη. θεωρούμε άλλωστε 
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προσφορότερες τις ανοιχτές συναν
τήσεις και ημερίδες για την διερεύ
νηση επιμέρους θεμάτων, από ένα 
συνέδριο με τα τόσα προηγούμενα 
και συνακόλουθα του. 

Συνέδριο IFLA 

Το 52ο συνέδριο πραγματοποιείται 
από 24-29 Αυγούστου στο Τόκυο με 
θέμα: οι νέοι ορίζοντες της βιβλιο
θηκονομίας πηγαίνοντας στον 21ο 
αιώνα. Τα έξοδα υπολογίζονται κα
τά μέσο όρο γύρω στις 200.000 δρχ. 
Διάφορες συναντήσεις με συναδέλ
φους σε χώρους εντός και εκτός Α
θήνας. θα συνεχίσουμε τις επισκέ
ψεις μας στην επαρχία, με πρώτη ε
πίσκεψη, υπολογιζόμενη στα μέσα 
Απρίλη, στην Κρήτη μια δεύτερη ε
πίσκεψη στο Αγρίνιο με αφορμή τα 
εγκαίνια του νέου κτιρίου της Παπα-
στράτειου Βιβλιοθήκης. 
Επίσης μια συνάντηση με τους σπου
δαστές των Τ.Ε.Ι. Αθήνας πριν από 
το τέλος του Εκ. έτους 1985-1986. 

Σεμινάρια: 

Συνάδελφοι, η αναβολή των εξαγ
γελθέντων σεμιναρίων σημαίνει για 
μας μόνο αναβολή και στόχο για την 
τρέχουσα χρονιά. Προσπαθούμε πα
ράλληλα σε συνεργασία με ΕΛΚΕ-
ΠΑ, Ε.Κ.Τ. και Ο.Α.Ε.Δ. να κατευθύ
νουμε τα δικά τους σεμινάρια προς 
τις ανάγκες μας. Έτσι σας πληροφο
ρούμε και προτείνουμε στους άνερ
γους συναδέλφους να σπεύσουν να 
κάνουν αιτήσεις για τα σεμινάρια 
του ΕΛΚΕΠΑ που αρχίζουν 31-3-86 
και τελειώνουν τον Μάιο. Είναι τρία 
συνολικά και έχουν διάρκεια ενός 
μήνα. Οι συμμετέχοντες αμείβονται. 
Τα σεμινάρια αυτά μπορεί να παρα
κολουθήσει ένας περιορισμένος α
ριθμός εργαζομένων ήδη συναδέλ
φων χωρίς αμοιβή. Τα ίδια σεμινάρια 
θα επαναληφθούν με τους ίδιους ό
ρους και στη θεσσαλονίκη. 
Υπάρχει προοπτική για το 1987 να 
προγραμματιστούν εξ1 ολοκλήρου 
σε συνεργασία ΕΛΚΕΠΑ - Ε.Ε.Β. 
Από το Ε.Κ.Τ. έχουμε την πληροφο-
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να και στην επαρχία τα σεμινάρια 
και με περισσότερη εξειδίκευση από 
ότι γινόταν μέχρι σήμερα. 
Ο Ο.Α.Ε.Δ. μας ζητάει συγκεκριμένο 
πρόγραμμα προκειμένου να το χρη
ματοδοτήσει. Ίσως είναι καιρός να 
δηλώσετε και τώρα τις προτιμήσεις 
σας. 
Στέγη: θ α συνεχίσουμε τις προσπά
θειες μας γιατί θεωρούμε πολύ ση
μαντικό θέμα το θέμα του χώρου και 
ζητάμε την βοήθεια σας και την συμ
μετοχή σας στην προσπάθεια αυτή. 
Περιοδικό: Μετά την έκδοση 4 τευ
χών έχουμε αποκομίσει ο καθένας 
διάφορα συμπεράσματα, ικανά να 
μας οδηγήσουν σε μια απόφαση που 
θα έχει να κάνει με την πάρα πέρα 
μορφή-περιεχόμενο ή συχνότητα 
του περιοδικού. 
Καλούνται τα μέλη που έχουν δείξει 
ιδιαίτερη ευαισθησία να πλαισιώ
σουν την επιτροπή και μαζί να προ
τείνουν για το περιοδικό ό,τι θεω
ρούν χρήσιμο για τη βελτίωση του 
και το σκοπό που υπηρετεί. 
Δημοσιότητα: στα θέματα κάτι που 
δεν έγινε στο χρόνο που πέρασε. 
Α * JL Ι™ ^\ 

Δημιουργία νέων Επίτροπων και Ο-
μαδων εργασίας. 
ft Μ Α ' V ' -» Γ\ ' 

Με αφορμή διάφορα θέματα που 
' ι Λ ' -ί. λ λ προέκυψαν τελευταία και άλλα που 

έγιναν εντονότερα απ οσοπρινεπι-
βαλεται η δημιουργία νέων επιτρο-
πων και ομάδων εργασίας. 
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ΜόΛ Ι 
η) Επιτροπή εκδόσεων. 

Έχει δοθεί α;ο Δ.Σ. από τη συνά
δελφο κ, Παλαμιώτη ένα βιβλίο 
βιβλιοθηκονομικού περιεχομέ
νου. με σκοπό να εκδοθεί από την 
Ενωση Το Δ.Σ. έκρινε πως κάθε 

έκδοση της Ένωσης πρέπει να 
πληρεί ορισμένες προδιαγραφές 
και ως προς τη μορφή και ως 
προς ίο περιεχόμενο και ακόμη 
πως ο έλεγχος η η δημιουργία 
αυτών ι ων προδιαγραφών είναι 
έργο μιας επιτροπής με ανάλογα 
προσόντα 

β) Οι μεμονωμένες ενέργειες που 
γίνονται όλο και πιο συχνά σήμε
ρα για τη μηχανοργάνωση των 
βιβλιοθηκών, κυρίως στο χώρο 
των Πανεπιστημίων, χωρίς καμ-
μιά πρόβλεψη και ως προς την 
συμβατότητα των συστημάτων 
και ως προς την τεχνική επεξερ
γασία ιου υλικού, εντείνουν τα 
ήδη υπάρχοντα προβλήματα 
διαιωνίζοντας τις κακές καταστά
σεις. Πιστεύουμε πως μια επιτρο
πή πρέπει ειδικά και άμεσα να α
σχοληθεί με ιο θέμα. Στη συνέ
χεια να δημιουργηθούν ομάδες 
που θα επεξεργαστούν τα επιμέ-
ρους θέματα. 

Και τώρα περνάμε στο τρίτο Κεφά-
λαιο που άφορα την πρόταση που έ
χει να κάνει κύρια με τις επιτροπές 
και αποβλέπει στην αναβάθμιση των 
λειτουργιών της Ένωσης και την α
ποτελεσματικότητας της... 

3 σημεία 

Οι Επιτροπές μέχρι σήμερα ερχόταν 
από το Δ.Σ. σαν πρόιαση για έγκρι
ση από τη Γ.Σ. Η πείρα μας έδειξε 
πως αυτή η τακτική δημιουργεί πολ
λά προβλτ ΐμακ 1. 
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Από το καταστατικό δεν υπάρχει τέ- Συνάδελφοι επειδή όλοι το κατα-
τοια δέσμευση. Το Δ.Σ. όμως Τυπικό νοούμε πως η συνεχιζόμενη προ-
ως προς την κατάσταση που ίσχυε σφορά χωρίς αμοιβή, έστω μικρή, 
κράτησε την επιτροπή του DEWEY κουράζει κάποτε, προβληματίστηκα-. 
σαν ομάδα και στην αναμονή της έγ- με όπως είπαμε και στον απολογι-
γρισης από Γ.Σ. σμό πάνω σ1 αυτό το θέμα και για 
Μετά από αυτά αποφάσισε πως θα την ώρα υπάρχει η εξής πιθανή ε-
πρέπει να σταματήσει αυτή η τακτι- πιδίωξη. 
κή και με την ευθύνη KOL τη δίκαιο- Αφού η Επιτροπή θα έχει να επιδεί-
δοσία που απορρέουν από το ίδιο το ξει ένα έργο επιστημονικό που θα α-
καταστατικό να προχωρεί στη δη- πηχεί ίσως και ανάγκες άλλων φο-
μιουργία επιτροπών όταν και αφού ρέων, μπορεί να αναζητήσει αυτούς 
επιβάλεται. τους φορείς και να επιδιώξει μέσα 
— Μέσα από την λειτουργία των ε- απ' αυτούς μια αμοιβή. 
πιτροπών φάνηκε πως μερικές επι- Επίσης μπορούν οι Επιτροπές εκ 
τροπές είχαν να αντιμετωπίσουν τ ω ν προτέρων να αναζητήσουν, με 
συγχρόνως πολλά και ποικίλα προ- τ η σύμφωνη γνώμη του Δ.Σ. φορείς 
βλήματα με αποτέλεσμα να δυσκο- π ο υ μ π θ ρούν να χρησματοδοτήσουν 
λεύονται στην αντιμετώπιση τους. τ η ν ένωση για συγκεκριμένο σκοπό. 
Για παράδειγμα η Επιτροπή DEWEY N Q κ ά χ / ο υ ν δ λ α δ η α υ τ ό π ο υ έ κ α ν ε 

έχει να αντιμετωπίσει προβλήματα επιτροπή DEWEY. 
τ ε χ ν ι κ ά - ε π ι σ τ η μ ο ν ι κ ά -
προτεραιοτήτων κ.λ.π. ή η επιτροπή Κ α τ ι α λ λ ο π ο υ ε * ο ι ? ε ν α π Ρ ο τ ε ι ν ο υ " 
εκπαίδευσης έχει θέματα όπως ^ στις επιτροπές είναι οτι πρέπει να 
(βαθμίδες-προγράμματα-διδακτικά β α λ ο υ ν ε ν α χρονοδιάγραμμα δρα-
συγγράμματα κ.λ.π.). σ τ * κ α ι ν α προγραμματίσουν σε συ-

' . _. , νενοηση με το Δ.Σ. τις ανοιχτές συ-
Οπως φαίνεται αυτά τα πρόβλημα- ν α ν τ ή ή κ ά η μ ε ρ ί δ ε ς π ο υ 

τα που μπορεί να απαιτούν ταυτο- θ ο ύ ν α ν α γ κ α ί ε ς . 
χρονη αντιμετώπιση εινα αδύνατο 
να αντιμετοπισθούν. IFLA 
Στο σημείο αυτό προτείνουμε οι Ε
πιτροπές σε συνεργασία με το Δ.Σ. Τ ο 5 1 ο σ υ ν ε δ ρ ι ο τ η ς | F L A πραγμα-
να δημιουργούν υπό ομάδες εξειδι- τ 0 π 0 ιήθηκε στην Αμερική με θέμα: 
κεύοντας τα θέματα τους έχοντας βιβλιοθήκες και διεθνής διάθεση 
συγχρόνως την ευθύνη του συντο- τ η ς π λ η ρ 0 φ 0 ρ ί α ς . Η συμμετοχή της 
ν ι σ μ ο υ - ένωσης ήταν παθητική, μ' εκπρόσω-
Μ' άλλα λόγια όπου είναι απαραίτη- πο μέλος του Δ.Σ, και περιορίστηκε 
το να ακολουθήσουν ένα νέο τρόπο στην πραγματοποίηση επαφών μ' 
δουλειάς με χαρακτηριστικά, την ε- άλλες ενώσεις και στη συλλογή του 
ξειδίκευση των θεμάτων τους τον υλικού. Σαν αποτέλεσμα αυτών των 
καταμερισμό τους μέσα στην επιτρο- επαφών η Ένωση Βιβλιοθηκάριων 
πή ή σε νέες ομάδες που θα δη- της Μ.Β. μας πρότεινα συνεργασία 
μιουργηθούν γΓ αυτό^το λόγο και τη όπως για παράδειγμα ανταλλαγές ε-
σύνθεση του έργου τους. πισκεπτών - ανταλλαγές εκδόσεων. 


